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PROTOKÓŁ NR XLVII/2022 
 
z XLVII Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu, odbytej w dniu 31 marca 2022 roku. 

 W Sesji uczestniczyło 15 Radnych, co stanowi 100 % składu osobowego Rady. 
 
W Sesji udział wzięli: 

- Burmistrz Miasta  Złocieńca – Pan Krzysztof Zacharzewski, 
- Zastępca Burmistrza Złocieńca – Pan Natan Fiutowski, 
- Skarbnik Gminy – Pani Żaneta Mirowska, 
- Sekretarz Gminy – Pan Leszek Modrzakowski, 
- Radca Prawny – Pani Jolanta Czepe. 

 
Obradom przewodniczył: Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław 
Kacianowski. 
 
Protokołowała – Kierownik Biura Rady Miejskiej Pani Dorota Kowalczyk. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan Mirosław Kacianowski: 
Wysoka Rado ! 
Szanowni Państwo ! 
Chciałbym poinformować, że przebieg dzisiejszej sesji jest transmitowany na żywo  
i nagrywany. Każdy kto chciałby zabrać głos w trakcie sesji będzie to rozumiane, jako 
wyrażenie zgody na publikację jego wizerunku w przestrzeni publicznej.  
 
 
Punkt 1: Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
 
Otwarcia XLVII Sesji RM dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej - Pan Mirosław 
Kacianowski (godz. 15:00).  Powitał Radnych i zaproszonych na obrady gości.  
 
Następnie Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad – 100% składu Rady (na sali było 
obecnych 15 Radnych).  
 
 
Punkt 2: Ustalenie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Pan Mirosław Kacianowski: 
Radni wraz z zawiadomieniami o terminie Sesji otrzymali w załączeniu porządek obrad. 
Rada może wprowadzić zmiany do porządku obrad bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu Rady, (musi być co najmniej 8 Radnych “za” wprowadzeniem zmiany). 
Głosuje się każdą zmianę oddzielnie. 
 
Propozycje zmian porządku obrad: 
ZMIANA I: W punkcie 8 podpunkt 17) otrzymuje brzmienie: „w sprawie dokonania zmian w 
budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 504A;”;  
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
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Tak jak informowałem na komisji budżetowej konieczność aktualizacji tego druku wynika z 
kolejnych dotacji otrzymanych od Wojewody. Tutaj mamy na uwadze głównie środki 
dotyczące pomocy Ukraińcom. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
ZMIANA II: W punkcie 8 podpunkt 18) otrzymuje brzmienie: „zmieniającą uchwałę w 
sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata 2022-2030 – druk nr 
505A;”;  
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Zmiany dokonane w budżecie Gminy Złocieniec skutkują również koniecznością 
wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
ZMIANA III: W punkcie 8 po podpunkcie 23) dodaje się podpunkt 24) w brzmieniu „w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Złocieniec – „Lubieszewo” – druk nr 511;”; 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Uchwała ta ma za zadanie wszcząć postępowanie 
zmiany miejscowego planu dla części okręgu Lubieszewo. Przede wszystkim jest to zmiana 
porządkowa po wielokrotnych podziałach, uzgodnienia granic, rozgraniczenia, ustalenia linii 
brzegowej. W stosunku do granic terenów funkcjonalnych w planie zmieniły się granice 
nieruchomości. I tutaj przy okazji wyprostował się jeden temat, a po drugie chodzi o 
umożliwienie realizacji budownictwa mieszkaniowego, jednorodzinnego również na terenach, 
które są przeznaczone tylko dla turystyki. A dziś są to mniejsze działki, które też kupują 
ludzie z całej Polski i chcieliby je zagospodarowywać też pod budownictwo jednorodzinne. 
No co ważne, tereny obok, bezpośrednio przylegające do tego terenu, który jest objęty 
zmianą, też takie funkcje mieszkalnictwa jednorodzinnego posiadają. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
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ZMIANA IV: W punkcie 8 po podpunkcie 24) dodaje się podpunkt 25) w brzmieniu „w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy – druk nr 512.”. 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
To uchwała podobnie, jak kilkanaście innych, o których będę szerzej mówił później, dotyczy 
wyrażenia zgody na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy na działkę gminną. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano „za”,  
0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) przyjęła ww. zmianę do porządku 
obrad.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany - lista głosowania imiennego stanowi załącznik 
do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu z XLVI Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu. 
4. Sprawozdanie Burmistrza Złocieńca z pracy w okresie międzysesyjnym – druk nr 483. 
5. Sprawozdania ustne komisji problemowych Rady Miejskiej w Złocieńcu z pracy  

w okresie międzysesyjnym. 
6. Ocena merytoryczna i finansowa zadań: 

1) gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
obowiązującego na terenie gminy Złocieniec w roku 2021 – druk nr 484; 

2) gminnego programu przeciwdziałania narkomanii obowiązującego na terenie gminy 
Złocieniec w roku 2021 – druk nr 485. 

7. Polityka inwestycyjna gminy Złocieniec: 
1)  sprawozdanie z realizacji wieloletniego programu inwestycyjnego – druk nr 486;  
2)  informacja z realizacji Strategii Rozwoju Gminy Złocieniec – druk nr 487. 

8. Podjęcie uchwał: 
1)  w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii dla gminy Złocieniec na lata 2022 – 
2023 – druk nr 488; 

2) w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Złocieniec w roku 2022 – druk nr 489; 

3) w sprawie zgody na obciążenie nieruchomości ograniczonym prawem rzeczowym – 
służebnością przesyłu – druk nr 490; 

4) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 491; 

5) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 492; 

6) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 493; 
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7) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 494; 

8) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 495; 

9) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 496; 

10) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 497; 

11) w sprawie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat – druk nr 498; 

12) w sprawie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat – druk nr 499; 

13) w sprawie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat – druk nr 500; 

14) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 501; 

15) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 502; 

16) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 503; 

17) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 
504A; 

18) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec 
na lata 2022-2030 – druk nr 505A; 

19) w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg, o których mowa w 
art. 59 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych, warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 
pomoc publiczną, oraz wskazania organu lub osoby uprawnionych do udzielania tych 
ulg – druk nr 506; 

20) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Drawskiemu na realizację 
zadania publicznego – druk nr 507; 

21) uchylającą uchwałę w sprawie powołania Rady Młodzieżowej Miasta i Gminy 
Złocieniec oraz nadania jej statutu – druk nr 508; 

22) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Złocieniec 
„Cmentarz w Złocieńcu” – druk 509; 

23) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu cegielni i kopalni Złocieniec-Rzęśnica – 
druk nr 510; 

24) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Złocieniec – „Lubieszewo” – druk nr 511; 

25) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 512. 

9. Komunikaty i oświadczenia. 
10. Zamknięcie Sesji. 

 
 
Punkt 3: Przyjęcie Protokołu z XLVI Sesji Rady Miejskiej w Złocieńcu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski: 
Protokół z Sesji został Państwu Radnym wysłany drogą elektroniczną. Czy Państwo Radni 
mają jakieś uwagi do Protokołu? Jeśli nie ma uwag to przystępujemy do głosowania. 
 
Rada Miejska, w głosowaniu jawnym imiennym (15 głosów oddano “za”, 0 głosów 
“przeciw”, 0 głosów “wstrzymujących się”) – przyjęła Protokół Nr XLVI/2022 z XLVI Sesji 
Rady Miejskiej w Złocieńcu, odbytej w dniu 24 lutego 2022 roku.  
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem Protokołu z XLVI sesji  - lista głosowania imiennego stanowi 
załącznik do protokołu 
 
 
Punkt 4: Sprawozdanie Burmistrza Złocieńca z pracy w okresie międzysesyjnym – druk 
nr 483. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca):  
Tradycyjnie kilka słów uzupełnienia materiału, który Państwo otrzymali. Mijający miesiąc w 
dużej mierze dotyczył wygaszaniu pandemii covidowej oraz rzeczywistym wsparciu ludności 
ukraińskiej uciekającej z terenów działań wojennych w ich kraju. Możemy założyć, że w 
chwili obecnej na naszym terenie przebywa około 160 osób. Około 200 osób pojawiło się u 
nas tymczasowo, jadąc dalej na zachód. Ponad miesiąc wszelka działalność wspierająca 
uchodźców odbywała się na zasadzie wolontariatu, bez jakiegokolwiek wsparcia finansowego 
ze strony rządowej. Miejsca zbiorowego pobytu, czyli Uraz, Zatonie, Gronowo utrzymaniem 
byli obciążeni organizatorzy prywatni tych miejsc. Kilka dni po wybuchu wojny 
utworzyliśmy punkt wsparcia uchodźców, gdzie byli i są dalej zaopatrywani w najbardziej 
niezbędne rzeczy do codziennego funkcjonowania, środki higieniczne, czystości, ubrania, 
żywność, zabawki. Zatrudniono osoby ze znajomością języka ukraińskiego do pomocy i 
wsparcia we wszystkich sprawach dotyczących pobytu na naszym terenie. Obecnie na etapie 
aklimatyzacji w ośrodkach przyszedł czas na formalizację pobytu, gdzie obecnie trwa 
nadawanie indywidualnego numeru PESEL, zakładanie kont, składanie wniosków MGOPS 
oraz zapisywane są dzieci do szkół i przedszkoli. Od jutra rozpoczyna się etap przeprowadzki 
do miasta. Taki większy etap, czyli dotyczyć ma ok. 50 osób. Korzystając ze wsparcia 
mieszkańców udało się stworzyć listę miejsc, do których mogą się przenieść do momentu w 
cudzysłowu końca wojny. Przy tej okazji ponownie informuję, że ci ludzie potrzebują 
naszego wsparcia do momentu, jak skończą się działania wojenne i będą mogli wracać do 
swojego kraju na Ukrainę by odbudowywać swój kraj. Teraz organizujemy im pracę w 
miejscach, których nasi mieszkańcy sprytnie omijali. Dlatego też nie ma mowy o zabieraniu 
miejsc pracy naszym obywatelom. Trzeba to powtarzać razem z tym, że pomoc finansowa 
500 plus jest propozycją państwa polskiego, a nie wynika z oczekiwań tych uchodźców. 
Dzieci wypełniają szkoły i przedszkola. Dorośli oczekują na pójście do pracy. Od przyszłego 
tygodnia rusza akcja integracji tych ludzi, pomoc we wzajemnym poznaniu, wzajemnym 
zaangażowaniu. Działać będzie przy ośrodku, Złocienieckim Ośrodku Kultury. Rozpocznie 
się nauka języka polskiego, na którą czekają dorośli. Od poniedziałku planujemy refundację 
kosztów pobytu Ukraińców zgłoszone przez osoby prywatne. To są te 40 złotych za osobę. 
Na razie tyle w tym temacie. No i cudownie ozdrowieliśmy. Skończyły się momentalnie 
obostrzenia. Urząd już prawie miesiąc był otwarty, ogłosiliśmy to, ale mieszkańcy nie 
zauważyli, także wielkich problemów z tego tytułu też nie było. Z jednej strony zbyt 
optymistycznie dzieje się tak zbyt gwałtownie i mamy obawę, że nasz powrót do tej w 
cudzysłowu normalności może przyciągnąć szereg nieoczekiwanych scenariuszy, ale życie 
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nam to pokaże. Po nawałnicach zostało nam duże doświadczenie i mocno naruszony budżet. 
Ekwiwalenty strażackie, paliwo, zużyty sprzęt serwis oraz żywienie biorących udział w akcji 
strażaków to były koszty, które były zaplanowane na cały rok, a w chwili obecnej, tak jak 
ilość akcji, która była zaplanowana na dany rok już została tak naprawdę w większości 
wyrównana z tym, co było planowane i też nie wiemy, co przyniesie nam następny czas tego 
roku. Warto również o tym powiedzieć. Przy tej okazji pochwalić się warto, że jako pierwsi 
zorganizowaliśmy dla naszych strażaków profesjonalny kurs drwal-pilarz, by przy następnych 
anomaliach strażacy byli już profesjonalnie przygotowani do usuwania zagrożeń i większej 
dbałości oraz świadomości ochrony własnego i kolegów życia. W szkoleniu uczestniczyło 22 
strażaków. Rozpoczęły się spotkanie sprawozdawcze Gminnych Ochotniczych Straży 
Pożarnych. Odbyło się już pięć takich spotkań. Zostały dwa. Podpisaliśmy umowy na 
modernizację i budowę dróg, ulica Brzozowa, Pyrzycka, Warszawska. W końcu udało się. 
Nie wiem czy mogę to też powiedzieć, ale z uzgodnień z wykonawcą wiemy, że będą się 
starali te prace wykonać tak, by jak najszybciej można było w tym roku zakończyć te remonty 
w tej części miasta. I też z drugiej strony jeśli chodzi o ulice Wielkopolską i Szczecińską, tak 
Panie Burmistrzu? Też rozpoczynamy prace projektowe. Wyłoniliśmy projektanta na trzy 
zadania drogowe. Czyli to jest właśnie Szczecińska i Wielkopolska. Drugie to jest ulica 
Chrobrego i trzecia to jest ulica Wierzbowa, Dębowa, razem z ulicą Na Skarpie też, nie? Na 
Skarpie jest dokumentacja osobna. Ruszyła budowa drogi ulica Kręta, zaraz rusza ulica 
Kasztanowa także. Ładnie to wygląda i myślę że będzie jeszcze ładniej. Ulica Targowa, Kręta 
to część miasta, która jest urokliwa, ale zawsze była zaniedbana. Myślę że poprzez to, że 
powstanie tam droga wyasfaltowana to mieszkańcy będą częściej tamtą drogą się poruszać. 
Też będą zwracać uwagę na pieski robiące kupę notorycznie tam, w tamtej części, być może 
ta trawa odrodzi się i będzie lepiej rosła. Również warto zaznaczyć, że w końcu Powiat ruszył 
się i zaczął sprzątać swoje drogi z dosyć znacznym opóźnieniem. Też nie ukrywam, że 
dostaliśmy za nich po głowie, bo to, że firma nie wchodziła i nie robiła, to nie było wynikiem 
tego, że my tego nie chcieliśmy. Pomimo wielu monitów i też również chęci ukarania ich za 
to, że nie wykonują swoich obowiązków, to w ostatnim czasie widać, że te kupki, które się 
nagromadziły przez zimę i przez ten czas zimowy są już tak duże, że naprawdę widać, że ta 
sprawa stała się też dużym problemem. Następną sprawą to jest rzecz, nad którą Państwo 
radni będziecie musieli też z nami się pochylić. Dotyczy ona cmentarza. Okazało się, że 
pomimo tego, że nasz cmentarz ma jeszcze potencjał rozwoju to okazało się, że zmiana 
przepisów sprawiła, że ten teren wzdłuż ulicy Żeromskiego, który obecnie uprawiają rolnicy 
już wg nowych przepisów nie będzie się nadawał do tego, żeby tam dokonywać pochówków, 
więc będziemy być może musieli szukać nowego miejsca, nowej lokalizacji na taki cmentarz 
w Złocieńcu. Chyba, że przepisy się zmienią, bo z jednej strony widać, że nikomu nie 
przeszkadzało to, że za ogrodzeniem cmentarz może normalnie się rozpocząć i pochówki 
mogą być tam prowadzone, ale według nowych przepisów już tego nie można robić. No 
trudno to zrozumieć. I też będziemy być może stali za dwa lata przed problemem, w którym 
trzeba będzie szukać nowej lokalizacji cmentarza. Innym tematem jest sprawa Konwentu 
Sołtysów, który się odbył ostatnio i sołtysi zadecydowali, że w tym roku dożynki będą 
połączone, dożynki gminne z powiatowymi, a miejscem, gdzie będą się one odbywać to 
będzie Nowe Worowo. Także tak sołtysi, podjęli taką decyzję. Zgodziła się Pani Sołtys, 
również Pan, główny Sołtys Nowego Worowa. Pan radny Mateusz Waszczyk też razem ze 
strażakami zadeklarowali, że będą wspierać. I również informacje na bieżąco, byli u mnie 
inwestorzy w sprawie chęci wykupu od osoby prywatnej części wyspy na Wyspie Ostrów. 
Prawdopodobnie ktoś już tę wyspę kupił. Jakaś umowa została podpisana. Nie wiem, czy Pan 
radny Jurski wie coś więcej? 
 
Radny Piotr Jurski: 
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Sprzedana. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca):  
Akt notarialny do nas jeszcze nie doszedł. Ale z tego, co wiemy, także transakcja już została 
wykonana. No i problem, który też był widoczny przez Panią radną Frankowską i opisywany 
już często, Włókiennicza i ten biurowiec. Skontaktowali się właściciele ze mną, którzy też są 
w trakcie być może sprzedaży i też zobowiązali się, że w tym tygodniu, tydzień się kończy, 
ale w tym tygodniu mieli posprzątać też to ogrodzenie, postawić je, też obiecali, że być może 
w tym roku rozpoczną pracę, podjąć jakąś decyzję i ten wystrój, tego budynku zmienić, także 
liczę, że nie wiem, który to będzie właściciel, ale przynajmniej ten właściciel, który zacznie 
zmieniać tę część miasta, bo ona faktycznie już nam bardzo mocno przeszkadza, no i szkoda 
jest tego terenu. On jest cały czas naszą wizytówką, a w naszym państwie własność prywatna 
jest święta i to widać tak, jak również na terenach przy zakładzie rybnym. Pomimo tego, że 
chcielibyśmy coś zrobić, to faktycznie mamy związane ręce i zostały nam tylko chęci, 
pomagać komuś kto coś, cokolwiek chciał tam zrobić, a na ten wejść nie możemy, bo od razu 
to my możemy być winni jakiejkolwiek sytuacji i problemów, które mogą z tego wyniknąć. 
To na tyle. Dziękuję. Jeszcze może poprosiłbym Zastępcę, żeby krótko opowiedział o 
spotkaniach, które były, czyli grupy z R-XXI, i z KZM i Partnerstwo Strefy Centralnej. 
Krótkie sprawozdania ze spotkań. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, tak jak informowałem w poprzednim tygodniu odbyło się spotkanie 
delegatów R-XXI. Tematyka to budowa instalacji do przetwarzania odpadów 
biodegradowalnych i zielonych we współpracy ze spółką Eneris Surowce z Kielc. Z uwagi na 
to, że Gmina Nowogard, czyli właściciel gruntów, na których znajduje się nasz zakład 
przetwarzania odpadów w Słajsinie, oprotestowała zmiany w statucie, które pozwalały m.in. 
na zawiązanie spółki ze spółką Eneris. Oprotestowała zmiany w statucie, czyli on nie wejdzie 
w takiej formie w życie. No, a czas upływa. Przewodniczący zorganizował spotkanie. 
Zgłosiła się Gmina Chociwel, która ma ok. 40 hektarów gruntów, prawdopodobnie nawet z 
przygotowanym planem miejscowym na działalność związaną z przetwarzaniem odpadów 
biodegradowalnych. Takie spotkanie miało się odbyć pomiędzy zainteresowanymi stronami w 
tym tygodniu. Do dnia dzisiejszego żadnego protokołu nie otrzymałem, ale jest taka realna 
szansa, że ta spalarnia powstanie właśnie w Chociwlu. Jest tym elementem zarobkowym, stąd 
udział prywatnego kapitału, ma być właśnie produkcja różnego rodzaju biogazów i 
możliwości ich wprowadzania do sieci. Na spotkaniu brał udział przedstawiciel firmy 
doradczej, która opracowuje taką dokumentację. Przedstawiał zasady funkcjonowania takiej 
instalacji przetwarzania bioodpadów w Berlinie, umiejscowiona praktycznie pośrodku osiedla 
mieszkaniowego. Cały ten proces jest dosyć hermetyczny. Nie byłem, nie wiem, czy śmierdzi, 
jak śmierdzi i ile śmierdzi. W każdym bądź razie ewidentnie zdjęcia pokazują, że jest to w 
zabudowie mieszkaniowej. Informacja ta ekonomiczna brzmi tak, że praktycznie 80% 
pojazdów używanych do zbiórki odpadów komunalnych w mieście Berlin jest wyposażonych 
właśnie w instalacje gazowe. I one tankują się tam, czyli jak gdyby można kolokwialnie 
powiedzieć jeżdżą za darmo. Druga rzecz związana ze Związkiem R-XXI, to Burmistrz 
podpisał w tym tygodniu umowę użyczenia działek po zrekultywowanym składowisku 
odpadów na ulicy Czaplineckiej. Związek konsekwentnie pozyskuje te działki pod budowę 
instalacji fotowoltaicznych. Również u nas ma taka powstać. Cel, wiadomo ograniczenie 
kosztów związanych z energią elektryczną. No, a skoro to nasze trasy optyczne i wszystkie 
urządzenia w Słajsinie pracują już w tej chwili na trzy zmiany, to to zużycie jest dosyć istotne 
w kontekście kosztów i każda taka dodatkowa możliwość uzyskania jakiś przychodów ze 
sprzedaży tej energii elektrycznej powoduje, że te ceny odpadów mogą nie rosnąć tak 
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gwałtownie. Bo nie chcę przesądzać, że nie będą rosły w ogóle. Druga nasza działalność, 
czyli SIM "KZN-Zachodniopomorskie". Spółka powołana do budowy mieszkań, do której 
wnieśliśmy kapitał w wysokości 3 mln zł. Z uwagi na to, że spółka rozpoczyna swoją 
działalność, to Rada Nadzorcza ma ustawowe obowiązki, m.in. chodziło o ustalenie celu 
Zarządu, czyli dla Zarządu Spółki one są mierzalne, wymierne. Czyli ustaliliśmy Panu 
prezesowi takie cele, od których zależy jego zmienny składnik wynagrodzenia, oparty o 
konkretne liczby, czyli ilość pozwoleń, ilość rozpoczętych prac projektowych, tak żeby to 
było łatwo policzalne i mierzalne, a także zaopiniowaliśmy plan rzeczowo-finansowy, żeby 
mniej więcej wiedzieć w jakich ramach finansowych ta spółka ma zamiar w tym roku się 
poruszyć. Jeśli chodzi o Partnerstwo Strefy Centralnej to dobiegł końca pilotaż dotyczący 
usługi wsparcia przez doradców Związku Miast Polskich. 17 marca odbyło się podsumowanie 
tego pilotażu. Przypomnę, że grupa robocza wypracowała 16 tematów, które są istotne dla 
rozwoju partnerstw. Partnerstwo składa się z 3 powiatów i 16 gmin, czyli cały teren Powiatu 
Drawskiego, Łobeskiego oraz Świdwińskiego i gmin wchodzących tutaj. W dniu dzisiejszym 
odbyło się też spotkanie dotyczące rozwoju transportu publicznego. Ciągle nie możemy 
osiągnąć konsensusu. Nie będę ukrywał, że nieco odmiennie widzę tę sytuację. Choćby nawet 
z uwagi na to, że cała alokacja środków, jakie Partnerstwo Strefy Centralnej może uzyskać w 
formule pozakonkursowej na realizację tych wytypowanych 16 zadań wynosi 28 mniej więcej 
mln euro, czyli nawet licząc 30 mln po 5 złotych euro to mamy 150 mln złotych, a sam 
pomysł rozwoju transportu publicznego, w tym nie tylko wymiany autobusów na 
niskoemisyjne lub zeroemisyjne, ale również modernizacji zajezdni w Złocieńcu, 
modernizacji przystanków, ujednolicania no tej takiej infrastruktury drogowej został w tej 
chwili wyliczony na 165 mln, czyli przekracza pulę alokacji. No to pytam, gdzie są środki na 
pozostałe i inne zadania? Tak, że prace będą trwały, być może nawet Zarząd Związku Strefy 
Centralnej, który chciałby być organizatorem tego zadania i je prowadzić będzie chciał się z 
Państwem radnym spotkać, żeby przekazać swój punkt widzenia. Ponadto odbyło się 
Zgromadzenia Ogólnego Związku Miast Polskich w formule offlinowej. Mieliśmy możliwość 
na żywo wysłuchania mera Lwowa, oczywiście podczas działań wojennych, które tam się 
toczą. Zaapelował do naszych samorządów przede wszystkim o środki medyczne, środki 
żywnościowe, a także o doposażenie komunikacji miejskiej we Lwowie w autobusy. Z uwagi 
na to, że spora część tych autobusów albo uległa zniszczeniu albo została przesłana na tereny 
objęte bezpośrednimi działaniami wojennymi, gdzie są wykorzystywane m.in. w tych 
konwojach humanitarnych. No i może kończąc ten wątek, to jeszcze powiem, że złożyliśmy, 
bo upływał termin, cztery wnioski do części II Polskiego Ładu. Dwa wnioski dotyczą działań 
miejskich, czyli pierwszy wniosek to 3 zlewnie wód deszczowych, Centrum, Podmiejska, 
Tkacka. Drugi wniosek dotyczy budowy instalacji i gromadzenia odpadów komunalnych, ale 
w formule indywidualnej. Chcielibyśmy zobaczyć jaki to przyniesie efekt, kiedy przejdziemy 
od tej zbiorowej odpowiedzialności do indywidualnej. Dotychczasowe praktyki, one są dosyć 
optymistyczne. Czyli Ciechanów, który jako pierwszy zdecydował się na tę inwestycję 
pokazuje naprawdę bardzo ciekawe raporty, jeśli chodzi o wzrost współczynnika segregacji i 
obniżenie kosztów. Zaproponowaliśmy 9 takich instalacji na terenie miasta. 3 miałyby się 
znaleźć na terenie osiedla Budowo, 4 na terenie osiedla Czaplineckiego i 2 w centrum miasta. 
I korzystając z tego, że jesteśmy zaklasyfikowani, jako gmina popegeerowska, złożyliśmy 2 
wnioski do tego wyodrębnionego podfunduszu Polskiego Ładu dla gmin popegeerowskich. 1 
dotyczy modernizacji stacji uzdatniania wody w Cieszynie, a 2 do rozwoju sieci wodno-
kanalizacyjnej właśnie na tym odcinku Siecino-Cieszyno i dalej. Ma to umożliwić w 
przyszłości jak gdyby odłączenie się m.in. od oczyszczalni ścieków w Ostrowicach, bo jej los 
jest wątpliwy. To tyle. Dziękuję. 
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Radny Piotr Jurski: 
Panie Burmistrzu, czy został wybrany wariant obwodnicy Złocieńca? 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca):  
Nie został jeszcze ogłoszony wariant obwodnicy Złocieńca. Prace jeszcze oficjalnie się nie 
zakończyły, więc też nie chcę mówić, który z wariantów został wybrany. Jestem umówiony 
na spotkanie 13 kwietnia i myślę że do tego momentu będziemy mogli przekazać informację. 
Na razie są to techniczne sprawy, które powiązane są no z poszczególnymi odcinkami, bo one 
też wymagają pewnych rozwiązań technicznych i też nie ukrywam kosztochłonnych. Ale 
decyzja jeszcze nie została podjęta ostatecznie. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Panie Burmistrzu, właściciele ogródków działkowych Włókniarz pytali mnie, czy mogą czuć 
się bezpieczni, czy nie ma jakiś planów wywłaszczenia ich? 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca):  
Burmistrz zawsze kochał działkowców, bo to są zielone płuca nawet dla Złocieńca. Nie widzę 
żadnych powodów, żeby móc jakąkolwiek krzywdę im robić. Myślę że można ich uspokoić. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Oczywiście taką informację przekazałem, ale chciałabym, żeby to wybrzmiało z ust Pana 
Burmistrza i wszyscy, którzy oglądają dzisiejszą Sesję, żeby poczuli się w tym momencie 
uspokojeni. 
 
 
Punkt 5: Sprawozdania ustne komisji problemowych Rady Miejskiej w Złocieńcu z 
pracy w okresie międzysesyjnym. 
 
 
Radna Barbara Pawłowska (Przewodnicząca komisji wsi i rolnictwa): 
Komisja wsi i rolnictwa w pełnym składzie odbyła jedno posiedzenie wspólnie z konwentem 
sołtysów w dniu 24 marca 2022 roku. Głównym tematem, który poruszono na spotkaniu były 
tegoroczne dożynki. Sołtysi ustalili, iż w tym roku Święto Plonów odbędzie się, a sprawy 
techniczne i bardziej szczegółowe zostaną omówione w późniejszym terminie. Dodatkowo 
wśród omawianych spraw dotyczących Sołectw pojawił się również temat pracowników 
gospodarczych, a także przedstawiono ogólne problemy, jakie pojawiają się na terenach 
wiejskich, a w szczególności stan dróg oraz ich ewentualne remonty, a także wspomniano o 
kotłowni w Bolegorzynie, która zagraża bezpieczeństwu mieszkańców. Komendant Straży 
Miejskiej w Złocieńcu wspomniał o możliwych kontrolach, które będą miały miejsce na 
terenach wiejskich oraz zwrócił szczególną uwagę na problem wypalania traw.  
 
Radny Mateusz Waszczyk (Przewodniczący komisji edukacji, kultury, sportu i turystyki): 
Komisja w okresie międzysesyjnym nie obradowała. 
 
Radny Zbigniew Albiniak (Przewodniczący komisji rozwoju gospodarczego i budżetu): 
Komisja rozwoju gospodarczego i budżetu odbyła jedno posiedzenie w dniu 24 marca 2022 
roku w tematach: 
1. Polityka inwestycyjna gminy Złocieniec: 
- sprawozdanie z realizacji wieloletniego programu inwestycyjnego.  
- informacja z realizacji Strategii Rozwoju Gminy Złocieniec. 
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2. Analiza i opiniowanie projektów uchwał. 
3. Sprawy bieżące. 
W posiedzeniu komisji udział wziął Zastępca Burmistrza Złocieńca - Pan Natan Fiutowski. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie 4 projekty uchwał: 
1) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 504; 
2) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na 

lata 2022-2030 – druk nr 505; 
3) w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg, o których mowa w art. 

59 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych, warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 
pomoc publiczną, oraz wskazania organu lub osoby uprawnionych do udzielania tych ulg 
– druk nr 506; 

4) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Drawskiemu na realizację zadania 
publicznego – druk nr 507. 

 
Radny Andrzej Jankowski (Przewodniczący komisji skarg, wniosków i petycji): 
Komisja skarg, wniosków i petycji w okresie międzysesyjnym nie obradowała. 
 
Radny Piotr Jurski (Przewodniczący  komisji zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa 
publicznego): 
Komisja zdrowia, spraw społecznych i bezpieczeństwa publicznego odbyła jedno posiedzenie 
w dniu 29 marca 2022 roku, którego tematami było: 
1. Zapoznanie się z realizacją zadań gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii obowiązującego na terenie 
gminy Złocieniec w 2021 roku. 

2. Analiza i opiniowanie projektów uchwał. 
3. Sprawy bieżące. 

Na spotkaniu obecni byli członkowie komisji oraz zaproszeni goście w osobach: Pan Natan 
Fiutowski – Zastępca Burmistrza Złocieńca, Pan Paweł Kajtaniak – Komendant Straży 
Miejskiej w Złocieńcu oraz Pan Józef Szkandera – pełnomocnik ds. profilaktyki i 
przeciwdziałania uzależnieniom w zakresie alkoholizmu i narkomanii w Gminie Złocieniec. 
Komisja omówiła dwa projekty uchwał: 
− w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

oraz przeciwdziałaniu narkomanii w gminie Złocieniec na lata 2022- 2023 – druk nr 488; 
− w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Złocieniec w roku 2022 – druk nr 489. 
 
Radna Grażyna Kozak (Przewodnicząca komisji rewizyjnej): 
Komisja rewizyjna odbyła 3 posiedzenia w dniach 28 lutego oraz 8 i 29 marca 2022 roku. 
W dniu 28 lutego Komisja zakończyła kontrolę wykorzystania w 2021 roku środków 
finansowych z budżetu gminy Złocieniec przeznaczonych dla Przedszkola im. Zajączka 
Złocieniaszka w Złocieńcu. Komisja sporządziła protokół z kontroli, w którym nie wniosła 
żadnych uwag. Protokół został podpisany przez dyrektora Przedszkola w Złocieńcu i 
umieszczony na stronie internetowej gminy Złocieniec. 
 
W dniach 8 i 29 marca 2022 roku komisja odbyła posiedzenia w temacie kontroli 
wykorzystania przez Uczniowski Klub Sportowy „SZKWAŁ” w 2021 roku dotacji z budżetu 
gminy Złocieniec. 
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Komisja podczas posiedzeń zapoznała się z dokumentacją dotyczącą tematu kontroli i 
wysłuchała wyjaśnień Pani Prezes Uczniowskiego Klubu Sportowego SZKWAŁ. 
Kolejne posiedzenie komisja zaplanowała na dzień 26 kwietnia br. 
 

Radny Mirosław Kacianowski (Przewodniczący komisji organizacyjnej): 
Komisja organizacyjna odbyła jedno posiedzenie w dniu 17 marca 2022 roku  w tematach: 
1. Sprawy organizacyjne związane z przygotowaniem sesji. 
2. Sprawy różne.  

W posiedzeniu udział wziął Zastępca Burmistrza Złocieńca – Pan Natan Fiutowski. 
Komisja zaopiniowała pozytywnie 16 projektów uchwał na drukach: 490, 491, 492, 493, 494, 
495 ,496 ,497,498, 499, 500,501, 502, 503, 508 oraz 510. 
Komisja przekazała do zaopiniowania dla komisji zdrowia, spraw społecznych i 
bezpieczeństwa publicznego dwa projekty uchwał oraz cztery projekty uchwał dla komisji 
budżetu. które są m.in. tematem dzisiejszej sesji. 
 
 
Punkt 6: Ocena merytoryczna i finansowa zadań: 
1) gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

obowiązującego na terenie gminy Złocieniec w roku 2021 – druk nr 484; 
2) gminnego programu przeciwdziałania narkomanii obowiązującego na terenie gminy 

Złocieniec w roku 2021 – druk nr 485. 
 
 
Pan Józef Szkandera (Pełnomocnik ds. Profilaktyki i Przeciwdziałaniu Uzależnieniom w 
Zakresie Alkoholizmu i Narkomanii w Gminie Złocieniec): 
Dzień dobry. Panie Przewodniczący, szanowni Radni. Chciałem przedstawić właściwie 
ilościowe sprawozdanie o tym jak realizacja Programu przebiegała. Naszym głównym 
zadaniem w tej sferze jest zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacji dla 
osób uzależnionych od alkoholu. I realizujemy to podczas konsultacji ze specjalistami, 
których zatrudniamy. Zatrudniamy psychologów, psychoterapeutów i oni indywidualnie 
prowadzą spotkania z osobami uzależnionymi. Duże wsparcie organizują sami uzależnieni 
poprzez stowarzyszenia, kluby abstynenta. To są 2 stowarzyszenia aktywnie działające w 
naszej gminie, Nike i Carpie Diem, które Gmina po prostu dotuje, 35 tys. przeznaczyła w 
ubiegłym roku na tą pomoc. Inne zadania ważne, to jest profilaktyka, z którą staramy się 
docierać do dzieci i młodzieży i też współpraca ze szkołami na terenie gminy. Zorganizowano 
szereg zajęć typu koncerty profilaktyczne, warsztaty edukacyjne dla dzieci we współpracy 
właśnie ze szkołami i pedagogami szkolnymi. Nasza gmina wspiera też Centrum Integracji 
Społecznej prowadzony przez Stowarzyszenie "Semafor" i to jest w ramach wspierania 
zatrudnienia socjalnego i rozwoju podmiotów ekonomii społecznej. W tamtym roku 
przeznaczyliśmy 120 tysięcy na wsparcie takich działań, żeby osoby, które tam uczestniczą, 
uczestniczyły jakieś 20 osób, reintegrować społecznie, przywrócić też im jakby chęć i 
możliwość pracy, znaleźć pracę, by weszli na rynek pracy. Pojawiło się szereg takich działań 
ze sfery informacyjnej, które były pewnym nowum, tutaj chcę wymienić na przykład film 
interaktywny, który zachęcał do zainteresowania się szkodliwością spożywania alkoholu 
przez młodzież i był umieszczony na stronach szkolnych i na stronach Gminy. Dodatkowo 
były inne materiały interaktywne, lekcje prowadzone przez Fundację Poznańską, gdzie 
uczniowie indywidualnie i na lekcjach mogli też zdobywać wiedzę o szkodliwości tego typu 
działań, jak spożywanie alkoholu, narkotyków. To z grubsza wszystko z mojej strony. 
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Punkt 7: Polityka inwestycyjna gminy Złocieniec: 
1)  sprawozdanie z realizacji wieloletniego programu inwestycyjnego – druk nr 486;  

2)  informacja z realizacji Strategii Rozwoju Gminy Złocieniec – druk nr 487. 
 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, szczegółowo omawialiśmy to sprawozdanie na Komisjach. Chciałbym 
tylko generalnie podsumować z uwagi na to, że w przestrzeni społecznej, szczególnie tej 
elektronicznej pojawia się dużo komentarzy dotyczących działań inwestycyjnych Gminy. To 
Sesja jest na pewno dobrym miejscem do tego, żeby te informacje jakoś uporządkować. My 
nadal koncentrujemy się na zadaniach drogowych i nadal mamy ten priorytet taki, żeby w 
pierwszej kolejności wykonywać drogi gruntowe, których bieżące remonty są bardzo 
kosztochłonne, bo one są wykonywane dwu, trzy lub więcej-krotnie w ciągu roku, a ponadto 
są to drogi, na których powstanie możemy otrzymać środki zewnętrzne. Drogi już istniejące i 
remonty nie cieszą się aż tak uznaniem w różnego rodzaju programach, jak budowa dróg 
nowych. Druga gałąź, na której się koncentrujemy to są właśnie prace projektowe, tak żeby 
mieć ciągle w zapasie dokumentację związaną z powstawaniem nowych inwestycji. Pkt 3. 
naszej Strategii to kwestie związane z inwestycjami przynoszącymi bezpośrednie 
oszczędności, takie jak np. wymiana oświetlenia, czy zakup śmieciarki dwukomorowej, czy 
też poprawa stanu infrastruktury sportowej. No i w końcu również w ubiegłym roku 
rozpoczęliśmy długo oczekiwany proces związany i z mieszkalnictwem i z zajęciem się tą 
srebrną polityką, czyli seniorami. To tak generalizując, tak. To, co udało się nam zrobić w 
szczegółach ze sprawozdania, to zakończyliśmy ten odcinek Rzęśnica-Darskowo, tak. 
Opracowaliśmy właśnie dokumentację związaną z uzupełnieniem dokumentacji na sieć 
deszczową w ulicy Okrzei. Ponadto przygotowaliśmy dokumentację związaną ze zmianą 
sposobu użytkowania przedszkola w Nowym Worowie na mieszkania, tak. Złożyliśmy w tym 
roku wniosek o dofinansowanie ze środków rządowych z Banku Gospodarstwa Krajowego. 
Tam jest dotacja do 80%. Otrzymaliśmy w tym tygodniu informację o pewnego rodzaju 
jeszcze rzeczach do wyjaśnienia, tak że będziemy je w tej chwili kompletowali, żeby odesłać 
tę dokumentację. To co w ubiegłym roku, to jeszcze zadania związane z drobnymi 
elementami w ciągu pieszo-rowerowym nad rzeką Drawą. I jak gdyby patrząc na upływający 
czas, na to co się działo, no zaproponowaliśmy pod koniec roku Państwu radnym 
przeniesienie wielu zadań na Wieloletnią Prognozę Finansową, ale głównie koncentrując się 
na tym, żeby większość tych zadań została zakończona w roku '22. I z tych zadań, które 
przenieśliśmy to tak, jak Pan Burmistrz informował już, został rozstrzygnięty przetarg na 
wybór projektanta trzech dokumentacji technicznych, czyli rzeczona ulica Chrobrego, ulica 
Wierzbowa, Dębowa, Świerkowa oraz ulica Szczecińska, Wielkopolska, Koszalińska. Czas 
realizacji tych dokumentacji, 7 miesięcy od dnia podpisania umowy. Czyli no zakładamy, że 
umowę podpiszemy do połowy kwietnia. 7 miesięcy projektant ma na opracowanie tych 
dokumentacji. Jeśli chodzi o zagospodarowanie terenu budowa, łącznika ścieżki rowerowej, 
to jak widać prace trwają. Myślę, że termin oddania czerwcowy nie jest zagrożony. To 
zadanie powinno zostać zrealizowane. Jeśli chodzi o przebudowę dróg gminnych Kręta, 
Kasztanowa to również w tej chwili prace się zaczynają. Jak gdyby już te warunki pogodowe, 
o ile pozwalają, żebyśmy przeszli do czynów. Kończą się okresy złożenia dokumentacji na 
budowę parkingów zarówno na ulicy Sikorskiego, Kręta, jak i Obrońców Westerplatte. 
Projektanci meldują, że praktycznie są na ukończeniu tych zadań i składają wnioski o 
wydanie pozwolenia na budowę. O Nowym Worowie już mówiłem. Czekamy również na 
zakończenie procedury weryfikacyjnej dotyczącej montażu ozdobno-rekreacyjnych 
elementów małej architektury wzdłuż ciągu pieszo-rowerowego nad rzeką Drawą. Tutaj 
będzie wzmocnienie skarpy koło małej stanicy oraz nasadzenia na tym terenie, pole 
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biwakowego, tak żeby ta ścieżka miała troszeczkę zacienienia. Dodamy trochę ławek, 
oświetlenia, tak żeby to wyglądało jeszcze ładniej, niż w tej chwili. Jeśli chodzi o place 
zabaw, to tutaj również są realizowane. Tak jak informowaliśmy wcześniej, doszło między 
innymi do zamiany gruntu z Nadleśnictwem na ulicy Myczkowskiego, gdzie jeden z tych 
placów zabaw ma powstać. Zakończono już, jest modernizacja skateparku. W tej chwili z 
firmą, która to wykonuje, a ma dosyć bogate portfolio swoich zadań, które wykonała, 
myślimy o dodaniu jeszcze pewnych elementów, ale to na razie w sferze planów, tak że nie 
będę tutaj wyprzedzał. Skatepark jest zmodernizowany. No i śmieciarka dwukomorowa, w 
dniu wczorajszym poszły płatności, dzisiaj poszły płatności. Śmieciarka jest już na placu, 
trwają procedury związane z rejestracją. No i z zastanowieniem się jak ona ma być 
eksploatowana w dalszej części. Swoją drogą, trwają prace związane z inwestycjami w 
ramach Funduszu sołeckiego. Każde sołectwo, tak jak w sprawozdaniu realizuje zadania 
ustalone przez zebrania wiejskie. Staramy się tutaj pomagać przy realizacji tych zadań. I 
myślę że na koniec coś, czego w sprawozdaniu nie ma, a co mieszkańców interesuje, to ulica 
Czwartaków. O to również pytają. Przypomnę, powiem głośno ulica Czwartaków, Gmina 
Złocieniec przekazała Powiatowi Drawskiemu, który jest właścicielem tej ulicy dotację, żeby 
przyspieszyć program sporządzenia dokumentacji technicznej. Ta dokumentacja jest 
sporządzona. Powiat złożył w pierwszej edycji Polskiego Ładu wniosek. Nie otrzymał 
żadnego dofinansowania. Nie jesteśmy na bieżąco informowani, kiedy i w jaki sposób Powiat, 
jako inwestor ma przystąpić do realizacji tej inwestycji. Już tutaj zapytania do Pana 
Burmistrza. Niestety nie jesteśmy w stanie udzielić odpowiedzi. Odsyłam do Rady Powiatu, 
która o tym decyduje. I może tak trochę wyprzedzająco, tak przed jeszcze projektami 
budżetowymi, ale też w zakresie współpracy z Powiatem, bo ona jest jednak istotna w 
kontekście Wieloletniej Prognozy Finansowej, to przymierzamy się tak do przebudowy ronda 
na ulicy 5 marca. 
 
Pan Krzysztof Zacharzewski (Burmistrz Złocieńca): 
Ja chciałbym mniej konkretnie uzupełnić informacje dotyczące sprawy Strategii, bo my tak 
naprawdę męczymy tę Strategię i też robimy co roku sprawozdanie wiedząc o tym, że ta 
strategia już jest zupełnie nieaktualna. I brniemy w tym głównie z tego powodu, że założenia 
budowy Strategii są takie, że idzie ona od Strategii Województwa, która ustala cele, 
priorytety. Na ten moment Strategia Województwa jest już gotowa, zadania, priorytety są też 
już opisane. Teraz jesteśmy w trakcie tej Strategii strefy centralnej, która jest powiązana z 
tymi trzema Powiatami i też już ta Strategia jest na ukończeniu. No i rozpoczyna się projekt 
Strategii lokalnej, która musi się dostosować do tych założeń, tych Strategii nadrzędnych. I 
podpisaliśmy umowę z firmą, która w tym roku przystąpi do aktualizacji Strategii i też 
będziemy jakby zmieniać na tyle, by te wszystkie zadania, które wpisujemy sobie w te 
zadania, które powinny być realizowane, wejdą w ramach tej Strategii do dokumentu. I też 
duży nacisk położymy na konsultacje społeczne, żeby też mieszkańców w cudzysłowie 
zmusić do aktywności. By nie tylko aktywność opierała się na komunikatorach 
internetowych, ale też jakby dali upust pewnym pomysłom, ale też pewnej odpowiedzialności 
przy tworzeniu tego nowego dokumentu. Planujemy, że na koniec roku, czyli do końca 
października ta Strategia ma być gotowa, czyli z końcem roku będziemy myślę mogli ją 
przyjąć, jako świeżynkę taką. I też przestaniemy mieć powód do wstydu, bo tak naprawdę ona 
już od dawna powinna być zmieniona. Także być może też wyprzedzając pewne informacje, o 
które Państwo i sugestie, które mieliście, to jakby twierdzę, że tak macie rację, zostało to 
zrobione, jesteśmy w trakcie i też liczymy, że będziecie nas wspierać w tworzeniu tego 
dokumentu na nowo. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
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Może przed ogłoszeniem przerwy, oddam głos Pani Wiceprzewodniczącej Rady Pani Monice 
Kuczyńskiej. 
 
Radna Monika Kuczyńska-Kochana: 
Może przed ogłoszeniem przerwy, oddam głos Pani Wiceprzewodniczącej Rady Pani Monice 
Kuczyńskiej. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Po tej zbiórce ogłaszam 15 minut przerwy. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
1) w sprawie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii dla gminy Złocieniec na lata 2022 – 
2023 – druk nr 488; 

 
 
Pan Józef Szkandera (Pełnomocnik ds. Profilaktyki i Przeciwdziałaniu Uzależnieniom w 
Zakresie Alkoholizmu i Narkomanii w Gminie Złocieniec): 
Ja tyko do tej uchwały chciałbym prosić o wniesienie dwóch zmian. Czy to jest dobry 
moment teraz? 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Tak, ale jeżeli można to troszeczkę głośniej, dobrze? 
 
Pan Józef Szkandera (Pełnomocnik ds. Profilaktyki i Przeciwdziałaniu Uzależnieniom w 
Zakresie Alkoholizmu i Narkomanii w Gminie Złocieniec): 
Trochę brak mi energii. Proszę Państwa, ja proponuję uchwalenie nowego programu, który 
zastąpi Program alkoholowy i narkotykowy, które obowiązywały do tej pory. I to jest wymóg 
ustawodawcy. To nie jest nasz pomysł. A wymóg ustawodawcy, z którym idę z całym 
sercem, że tak powiem, bo my mamy kompetencje, myślę o naszych pracownikach, 
psychologach i terapeutach do zmagania się ze wszelkiego rodzaju uzależnieniami, nie tylko 
alkoholem, narkotykami i przemocą, ale też z tzw. uzależnieniami behawioralnymi, 
czynnościowymi inaczej mówiąc. Tutaj najczęstszym takim, najczęściej podawanym i 
najmocniej tkwiącym w świadomości społecznej są uzależnienia związane z internetem, 
ekranami, smartfonami itd. Ja tylko dygresje powiem, że w uzasadnieniu do tego programu, 
który proponuję przyjąć jest badane stanowisko mieszkańców gminy i prawie 70%, 69% 
mieszkańców uważa, że największym zagrożeniem z jakim się zmagamy w sferze uzależnień, 
są uzależnienia internetowe, smartfonowe itd. Więc jest powód i ustawodawca zażyczył 
sobie, żeby oba Programy połączyć w jeden i dodać tam  jeszcze te uzależnienia 
behawioralne. To ogólnie i nowy program jest połączeniem tych poprzednich, które 
obowiązują do dzisiaj, plus są dodane wszystkie czynnościowe, behawioralne uzależnienia. 
Natomiast ja przepisując te, łącząc te Programy popełniłem nieostrożność, błąd i 
zapomniałem wpisać do niego we fragmencie, gdzie są formy współpracy z organizacjami 
pozarządowymi dokładną receptę na dofinansowanie CIS-u, czyli Centrum Integracji 
Społecznej, które prowadzi Stowarzyszenie "Semafor". Chciałbym prosić o uzupełnienie 
właśnie tego programu o ten fragment. I jak ten fragment, o którym mówię to jeszcze 
podstawa prawna, żeby dokonać dzieła, że tak powiem. Więc to jest tak, zmiana nr 1. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
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To ja może odczytam. Zmiana numer 1. W podstawie prawnej projektu uchwały na druku nr 
488 po drugim nawiasie dopisuje się "oraz art. 10 ustęp 1 punkt 1 i ustęp 4 ustawy z dnia 13 
czerwca 2003 r. o zatrudnieniu socjalnym (Dz.U. z 2020 r. poz. 176 i z 2020 r. poz. 218). 
Czy są jakieś uwagi, co do tej zmiany? 
 
Radna Grażyna Kozak: 
Ale jak to brzmi, bo same ustawy... Przecież ja nie znam na pamięć tych ustaw. Jeżeli jest coś 
dopisane, to tam będzie w jaki sposób, czy no nie wiem.  
 
Radny Mateusz Waszczyk: 
Panie przewodniczący może przenieść tę uchwałę na kolejną sesję, czy to musimy dzisiaj 
podjąć? 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
No została przegłosowana w porządku obrad, a więc musimy się do niej ustosunkować. 
 
Pani Jolanta Czepe (Radca Prawny): 
Panie Przewodniczący, mogę wyjaśnić? 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Tak, bardzo proszę. 
 
Pani Jolanta Czepe (Radca Prawny): 
Jeżeli chodzi o termin na podjęcie tej uchwały to ustawodawca zakreślił czas do 31 marca. 
Dzisiaj jest ostatni dzień obowiązywania starych Programów, także jeśli, no biorąc pod uwagę 
tę okoliczność, no to konieczne jest procedowanie tej uchwały dzisiaj. Natomiast ja wyjaśnię, 
Pan Szkandera powiedział Państwu, że ta recepta, ten wzór na wyliczenie dotacji dla CIS-u 
wynika właśnie z tego przepisu, który miałby się znaleźć w podstawie prawnej. Ten art. 10 
ustawy o zatrudnieniu socjalnym mówi o tym, że w uchwale podjętej przez Radę np. w 
uchwale w sprawie właśnie tego programu rocznego przeciwdziałania alkoholizmowi i innym 
uzależnieniom można określić czynniki tego iloczynu, które później służą do wyliczenia 
dotacji. Czyli jeśli wpisujemy w tej właśnie uchwale, ten wzór na wyliczenie dotacji, to trzeba 
wskazać w ustawie prawnej, że właśnie to w tej uchwale regulujemy, czyli ten art. 10 ust. 1 
pkt 1 i ust. 4 ustawy o zatrudnieniu socjalnym mówi o tym, że Centra Integracji Społecznej 
mogą być finansowane z dochodów jednostek samorządu terytorialnego. I właśnie w tej 
uchwale podjętej przez Radę Miejską należy wskazać kwotę, która będzie później 
przemnożona przez ilość uczestników CIS-u na podstawie sprawozdań przez nich składanych. 
To jest taka sama technika, którą mieliśmy w tych Programach rocznych, corocznie 
przyjmowanych. W tej uchwale właśnie to regulowaliśmy. Ja na przykład sprawdzając te 
Programy, myślałem że będzie podjęta inna uchwała, odrębna uchwała dotycząca właśnie 
tego dofinansowania CIS-u, ale Pan Szkandera słusznie stwierdził, że to będzie kontynuacja. 
Do 31 marca mamy w tym Programie, który do dzisiaj obowiązuje, pierwszą część tej 
regulacji na te pierwsze 3 miesiące, a od 1 kwietnia ma wejść w życie ta nowa uchwała i 
dlatego zasadne byłoby wpisanie kontynuacji tego, co Państwo już przyjęliście na rok 2022. 
Bo to jest kontynuacja. Dziękuję. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Dziękuję. Czy są pytania? 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
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Ja mam pytanie. Pytanie, Pani mecenas jeżeli dobrze zrozumiałem, to jeżeli Rada w dniu 
dzisiejszym nie zgodziłaby się na dodanie tej podstawy prawnej, to jak gdyby również organ 
wykonawczy, czyli Burmistrz od jutra nie mógłby przekazywać dotacji dla CIS-u? 
 
Pani Jolanta Czepe (Radca Prawny): 
Tak. 
 
Radna Grażyna Kozak: 
Nie o to chodzi, że dostaną, czy nie dostaną, tylko dlaczego znowuż nas się stawia w takiej 
sytuacji. Mamy dzisiaj głosować nad czymś, co do dzisiaj obowiązuje, bo inaczej nie będzie 
obowiązywać. Znowu stawiają nas Państwo w jakiej sytuacji? Ja nie znam się na tych 
ustawach, nie wiem, czy to będzie korzystne dla CIS-u, czy też niekorzystne dla CIS-u, czy tu 
można sobie lawirować, a raz wezmę to, a może tu wezmę to. W tym wzorze, a może to 
wezmę z tej półki, a może z tej półki wezmę. Nie wiem. Nie wiem to. I teraz tak właśnie, 
gdybyśmy mieli nawet ten czas, żeby się zapoznać z tym wszystkim, zobaczyć co ta druga 
strona mówi na ten temat, no to byśmy mogli podjąć decyzję, a tak dziś jest 31 i do 31 
obowiązuje, koniec, nie mamy wyjścia. Czyli stawiają nas pod ścianą, że mamy tylko sobie 
rączki podnosić, nic więcej. 
 
Pani Jolanta Czepe (Radca Prawny): 
Ja tylko powiem, nie jestem od tego, żeby to uzasadniać, odpowiedzieć na pytanie Pani 
radnej. Natomiast to jest ten sam zapis, który Państwo już przegłosowaliście na rok 2022. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
To jest praktycznie ten sam program tyle tylko, że dostosowany do nowych uregulowań 
prawnych. Jest to praktycznie techniczna strona. 
 
Pani Jolanta Czepe (Radca Prawny): 
To ja jeszcze tylko mogłabym włączyć się, bo ja chyba zrozumiałam, o co Pani radnej chodzi. 
Żeby najpierw powiedzieć o co chodzi w tym zapisie dotyczącym tego wzoru, tak? No to 
wtedy, no można powiedzieć no. Pan Sztandera może teraz zacytować ten zapis. On jest taki 
sam, dokładnie tak, Panie Józefie? 
 
Pan Józef Szkandera (Pełnomocnik ds. Profilaktyki i Przeciwdziałaniu Uzależnieniom w 
Zakresie Alkoholizmu i Narkomanii w Gminie Złocieniec): 
Dokładnie słowo w słowo. 
 
Pani Jolanta Czepe (Radca Prawny): 
I jeśli Państwo się zgadzacie, żeby wprowadzić taką zmianę dotyczącą właśnie tego wzoru, no 
to wtedy konsekwentnie trzeba też podstawę prawną uzupełnić, no to tak naprawdę można by 
równocześnie przeprowadzić głosowanie nad tymi dwiema poprawkami, tak No bo jedna jest 
konsekwencją drugiej. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
A odzwierciedlenie tego znajduje się w uchwale budżetowej, tak. Gdzie mamy po prostu 
zabezpieczone środki zgodnie z tym wzorem, który obowiązywał do dzisiaj i mamy nadzieję, 
że będzie obowiązywał nadal na współpracę z CIS-em. Dlatego zapytałem, czy brak podjęcia 
decyzji w tym zakresie, przypadkiem nie zamknie możliwości przekazywania dotacji CIS-owi 
w kolejnych miesiącach. Jeżeli tej uchwały po prostu dzisiaj nie będzie, to traktuję, że w 
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kompetencjach Burmistrza zostaną po prostu wygaszone, CIS tej dotacji nie będzie mógł 
otrzymać. 
 
Pani Jolanta Czepe (Radca Prawny): 
Pan Józef może powinien powiedzieć. To jest naprawdę po prostu przeoczenie tutaj od strony 
urzędu, jak przygotowaliśmy ten projekt. To trzeba powiedzieć jasno. 
 
Pan Józef Szkandera (Pełnomocnik ds. Profilaktyki i Przeciwdziałaniu Uzależnieniom w 
Zakresie Alkoholizmu i Narkomanii w Gminie Złocieniec): 
To jest moje przeoczenie po prostu, a opiera się sens tego na tym, że mamy zawarte umowy, 
CIS funkcjonuje i przewidywaliśmy, że przez cały rok te wypłaty naliczane w sposób, w jaki 
tu jest opisany będą ponoszone. Jeśli zmieniamy umowę, jeśli zmieniamy ustawę powinniśmy 
się trzymać tego, co było ustalone. Tak mi się wydaje. Taka jest moja intencja. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Niemniej jednak można było ten projekt no w lutym chociażby skierować do nas, wtedy nie 
byłoby problemu. ale jesteśmy w takiej sytuacji w jakiej się znaleźliśmy, w związku z tym 
ponawiam pytanie, czy jest zgoda na wprowadzenie zmiany 1, która polega na tym, że w 
podstawie prawnej uchwały na druku 488 po drugim nawiasie dopisuje się "oraz art. 10 ust. 1 
pkt 1 i ust. 4 ustawy z dnia 13 czerwca 2003 r. o zatrudnieniu socjalnym". Tu jest wskazana 
podstawa prawna. Czy jest zgoda na wprowadzenie tej zmiany? 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”) – przyjęła zmianę nr 1 do druku nr 488. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany za wyjątkiem Radnej Grażyny Kozak, która 
wstrzymała się od głosu (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr Jurski) - lista 
głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu 
 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Zmiana nr 2: 
W załączniku do projektu uchwały na druku nr 488 na stronie 18 przed punktem szóstym w 
miejsce punktu o brzmieniu: „współpracowanie z organizacjami pozarządowymi 
realizującymi działania w obszarze przeciwdziałania problemom alkoholowym, 
przeciwdziałania narkomanii i uzależnieniom behawioralnym,” wpisuje się dwa punkty w 
brzmieniu: 
 współdziałanie z instytucjami, organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

przy realizacji i promocji zadań z zakresu profilaktyki i przeciwdziałania 
problemom alkoholowym, przemocy domowej oraz reintegracji społecznej i 
zawodowej osób zagrożonych wykluczeniem społecznym, w tym wsparcie 
działalności Międzygminnego Centrum Integracji Społecznej, zwanego dalej 
„MCIS”, przez wypłatę dotacji pochodzącej z dochodów własnych gminy 
Złocieniec, przy czym celem ustalenia kwoty tej dotacji w roku 2022 należy kwotę 
670,00 zł określoną niniejszym przez Radę Miejską w Złocieńcu w niniejszej 
uchwale pomnożyć przez sumę liczby uczestników zajęć reintegracji zawodowej i 
społecznej prowadzonych w MCIS w roku 2022 (nie więcej niż 10 osób) i liczby 
pracowników MCIS (nie więcej niż 5 osób), według stanu na koniec miesiąca 
(dotacja ta będzie wypłacana co miesiąc, przez okres działalności MCIS, w 
terminie do 10. dnia miesiąca następującego po miesiącu, za który została 
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przyznana, a kwota tej dotacji w roku 2022 nie może przekroczyć kwoty 
stanowiącej równowartość kosztów działalności MCIS, pomniejszonej o przychód 
uzyskany z działalności, o której mowa w art. 9 ustawy z dnia 13 czerwca 2003 r. o 
zatrudnieniu socjalnym), przy czym całkowita kwota wypłaconej w roku 2022 
dotacji na wskazany wyżej cel nie może przekroczyć kwoty 120 000,00 zł; 

 
 zlecanie  w  drodze   konkursów   wykonania   określonych   zadań   publicznych  z 

zakresu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, propagowanie idei 
trzeźwościowych, zagospodarowanie czasu wolnego i podtrzymywanie trzeźwości 
organizacjom pozarządowym, których celem statutowym jest m.in. zapobieganie i 
profilaktyka uzależnień. 

Dość skomplikowane jest to, ale czy Pan pełnomocnik chciałby coś dodać, żeby rozjaśnić to? 
 
Pan Józef Szkandera (Pełnomocnik ds. Profilaktyki i Przeciwdziałaniu Uzależnieniom w 
Zakresie Alkoholizmu i Narkomanii w Gminie Złocieniec): 
Ten drugi punkt ma na celu umożliwienie przeprowadzenia konkursu dla organizacji 
pozarządowych, żeby mogły realizować swoje statutowe działania. W praktyce to się 
sprowadza do tych dwóch organizacji, które działają w gminie Nike i Carpe Diem, 
aczkolwiek pojawiają się też inne wnioski. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
A ten 1. Pkt coś zmienia w dotychczasowych rozliczeniach z CIS-em? 
 
Pan Józef Szkandera (Pełnomocnik ds. Profilaktyki i Przeciwdziałaniu Uzależnieniom w 
Zakresie Alkoholizmu i Narkomanii w Gminie Złocieniec): 
Nie, on jest dokładnie powtórzeniem tego, co było. 
 
Pani Jolanta Czepe (Radca Prawny): 
I też powtórzeniem ustawy. Jakby miejscem na tą regulację przez Radę jest ta kwota. To jest 
to 670 złotych chyba, o ile pamiętam i że nie więcej, niż 120 tys. w ciągu roku. A cała reszta 
jest powtórzeniem ustawy, bo to ustawa nakazuje jak, wskazuje sposób liczenia tego. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”) – przyjęła zmianę nr 2 do druku nr 488. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem ww. zmiany za wyjątkiem Radnej Grażyny Kozak, która 
wstrzymała się od głosu (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr Jurski) - lista 
głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze zabrać głos? Może oddam głos jeszcze Panu 
pełnomocnikowi, jeżeli chodzi o całą uchwałę. To teraz przegłosowaliśmy zmiany, teraz 
proszę powiedzieć o całej uchwale. 
 
Pan Józef Szkandera (Pełnomocnik ds. Profilaktyki i Przeciwdziałaniu Uzależnieniom w 
Zakresie Alkoholizmu i Narkomanii w Gminie Złocieniec): 
Więc cała uchwała zawiera powtórzenie obu uchwał dotyczących zapobiegania 
uzależnieniem, ta która dotyczy alkoholizmu i narkotyków, plus behawioralne uzależnienia. 
No i właściwie to jest wszystko, co z tej uchwały wynika. 
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Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (13 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/383/2022 w sprawie 
gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 
przeciwdziałania narkomanii dla gminy Złocieniec na lata 2022 - 2023. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały za wyjątkiem Radnej Grażyny Kozak, która 
wstrzymała się od głosu (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr Jurski) - lista 
głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
2) w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Złocieniec w roku 2022 – druk nr 489; 
 

 
Pan Paweł Kajtaniak (Komendant Straży Miejskiej w Złocieńcu): 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, jak co roku musimy, znaczy Państwo musicie, 
jesteśmy zobligowani przez ustawę o ochronie zwierząt do przyjęcia uchwały dotyczącej 
Programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami z Gminy Złocieniec. Uchwała podobna jest 
do tych, co przyjmowaliście w latach ubiegłych, aczkolwiek wprowadzono 2 takie dosyć 
znaczące zmiany, tzn. w rozdziale 3. uregulowaliśmy status społeczny opiekunów kotów oraz 
w rozdziale 9. użyliśmy do tej uchwały współpracę z Fundacją Zwierz, dotyczącą akcji 
"Kastracja". Akcja "Kastracja" polegać będzie na tym, że Gmina dostanie dofinansowanie w 
kwocie 5 tys. zł, co jest zapisane w par.13 Programu od Fundacji Zwierz. I my również, jako 
Gmina dokładamy 5 tys., czyli będziemy mieli 10 tys. na przeprowadzenie sterylizacji, 
kastracji zwierząt domowych z terenu gminy Złocieniec. To są te takie główne zmiany, które 
zostały wprowadzone. Poza tym wszystko jest podobnie, jak w latach ubiegłych. Prawda. 
Jeżeli chodzi o dalszą część Programu to tak, zapewnienie opieki zwierzętom bezdomnym 
oraz miejsca w schronisku, mamy podpisane porozumienie z Miastem Białogard i zwierzęta z 
terenu gminy Złocieniec są przekazywane do schroniska w terminie białogardzkim, czyli jest 
schronisko prowadzone przez samorząd. Jeżeli chodzi o zapewnienie całodobowej opieki 
weterynaryjnej, mamy podpisaną umowę z gabinetem Vet-Centrum z Mirosławca z 
oddziałem ze Złocieńca, który mieści się przy ulicy Zwycięstwa. Natomiast jeżeli chodzi o 
wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich, jest 
to gospodarstwo u Pana Serafina ze Szczycienka. Jeżeli mogę jeszcze powiedzieć jak to 
wyglądało w roku ubiegłym. Do adopcji przekazaliśmy 3 psy i 1 kota. 2 psy zostały 
przekazane do schroniska do Białogardu. 1 piesek został przekazany do osoby prywatnej. 
Wydaliśmy 59 skierowań na zabiegi weterynaryjne dotyczące sterylizacji i kastracji. Koszt 
utrzymania tych dwóch piesków w schronisku wyniósł łącznie 3 784 zł, czyli pieski w  
schronisku przebywały, jeden przebywał 125 dni, po czym poszedł do adopcji. Natomiast 
drugi przebywał 107 dni i również został adoptowany. Na chwilę obecną w schronisku mamy 
jednego pieska, który pochodzi z interwencji z zeszłego tygodnia. Jest to ten piesek potrącony 
na ul. Brzozowej. Od poniedziałku jest już w schronisku. Ta uchwała, którą teraz Państwu 
prezentuję, czyli Program zyskał pozytywną opinię Powiatowego Lekarza Weterynarii. 
Wysłaliśmy również zgodnie z ustawą do kół łowieckich, od których w ciągu 21 dni nie 
otrzymaliśmy żadnych informacji negatywnych, czyli przyjmujemy, że uchwała została przez 
nich zaaprobowana. Również została wysłana uchwała do Fundacji Zwierz. Oni potem 
przesłali nam kilka takich zmian, które zostały wprowadzone oraz uchwała była przesłana do 
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TOZ-u, Województwa Zachodniopomorskiego. Od nich również nie otrzymaliśmy 
informacji, czyli uznajemy, że została zaakceptowana. Dziękuję. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/384/2022 w 
sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie gminy Złocieniec w roku 2022. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
3) w sprawie zgody na obciążenie nieruchomości ograniczonym prawem rzeczowym – 

służebnością przesyłu – druk nr 490; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Uchwała dotyczy działek położonych w okolicach ulicy Zielonej do ulicy Gronowskiej. 
Energa wystąpiła do gminy o ustanowienie służebności do projektowanych instalacji 
elektroenergetycznych, czyli do ziemnych linii kablowych. Z uwagi na to, że ogólna wartość 
nieruchomości, ale i jej części z nieruchomości indywidualnej wartość przekracza 200 tys. zł. 
To zgoda na obciążenie takich nieruchomości służebności przesyłu musi zostać wyrażona 
przez Radę Miejską. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/385/2022 w 
sprawie zgody na obciążenie nieruchomości ograniczonym prawem rzeczowym – 
służebnością przesyłu. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
4) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 491; 
 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
I teraz przechodzimy do serii uchwał związanych z odstąpieniem od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. Ja może poproszę Pana Damiana Świercza 
o przedstawienie tych wszystkich uchwał, które będziemy głosowali, to Pan będzie mówił 
jakiej działki to dotyczy tak, żeby było szybciej. 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Ogólnie 13 tych uchwał następnych dotyczy takich samych spraw z zakresu ponownego 
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wydzierżawienia nieruchomości na rzecz, których czasowo też dzierżawią. Z uwagi na to, że 
są to kolejne umowy już w ogóle zawierane na czas nieoznaczony wymagane jest uzyskanie 
zgody Rady Miejskiej na wydzierżawienie takich nieruchomości i teraz tak, jak Pan 
Przewodniczący powiedział, przy każdej uchwale powiem, której działki dotyczy dana 
uchwała.  Pierwsza uchwała dotyczy działki nr 227 i to jest w Nowym Worowie, Jest to 
przychodnia przy ul. Chopina 7. Dalsze wydzierżawienie po 3-letnim okresie dzierżawienia 
na  rzecz dotychczasowego najemcy. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/386/2022 w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 

Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
5) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 492; 
 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Uchwała ta dotyczy działki przy ulicy Myczkowskiego zabudowanej boksem garażowym. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/387/2022 w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
6) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 493; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Znów boks garażowy i działka obok, ul. Myczkowskiego. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/388/2022 w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
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Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
7) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 494; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Znów ul. Myczkowskiego i znów grunt pod garażem. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/389/2022 w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
8) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 495; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Tutaj działka 24 przy ul. Kwiatowej, to jest część działki i to jest też pod garaże. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/390/2022 w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
9) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 496; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
5 marca ulica, działka 261/13. Część tej działki na umieszczenie boksu garażowego działki. 
Bo w poprzednich uchwałach to oczywiście z garażem było, tutaj jest na umieszczenie boksu 
garażowego. 
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Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/391/2022 w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
10) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 497; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Ul. Zielona, działka 139/6, pomieszczenie pawilonu handlowego, czyli tego sklepu na rogu ul. 
Zielonej i... zapomniałem. Śląskiej. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/392/2022 w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
11) w sprawie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat – druk nr 498; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
To jest działka 91/14 z przeznaczeniem na cele rolne przy ul. Wierzbowej na rzecz 
dotychczasowego dzierżawcy. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/393/2022 w 
sprawie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 
po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
12) w sprawie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat – druk nr 499; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Część działki 490, działka 164/8 w Cieszynie. To jest dokładnie na Wyspie Ostrów. 
Przedłużenie umowy do końca roku, po umowie zawartej dotychczas na okres do 3 lat. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/394/2022 w 
sprawie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 
po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
13) w sprawie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat – druk nr 500; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Uchwała dotyczy części działek 91/11 i 91/12, obręb 6 przy ul. Wierzbowej na cele rolne dla 
dotychczasowych dzierżawców na okres jednego roku. 
 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/395/2022 w 
sprawie zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 
po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
14) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 501; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Ta uchwała dotyczy części działki numer 1/5 w Budowie i przeznaczenie pod umieszczenie 
boksu garażowego. 
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Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/396/2022 w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
15) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 502; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Tutaj uchwała dotyczy części działki nr 72 również w Budowie, tylko że, tym razem na cele 
rolne. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/397/2022 w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
16) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 503; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Znów na cele rolne, znów Budowo, tym razem części działek 1/72, 157, 158,159, 160, 161, 
162 i 1. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/398/2022 w 
sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
17) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022 – druk nr 

504A; 
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Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Szanowni Państwo, u mnie nie będzie tak szybko, jak u Damiana, więc trochę cierpliwości. W 
uchwale dokonuje się zwiększenia dochodów o kwotę 397 349,08 zł. Spowodowane jest to 
przede wszystkim: otrzymaniem środków na zapewnienie zakwaterowania i całodziennego 
wyżywienia zbiorowego dla uchodźców  (Złożenie zapotrzebowań do Wojewody na zadania 
w ramach funduszu pomocy, jest to też fundusz dla uchodźców); otrzymaniem dotacji z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej; otrzymaniem 
informacji o ostatecznej wysokości kwot subwencji; otrzymaniem środków z rezerwy części 
subwencji ogólnej. Natomiast wydatki zwiększamy o kwotę 714 010, 97 zł w związku z 
zadaniami związanymi z pomocą obywatelom Ukrainy, udzieleniem dotacji dla Powiatu 
Drawskiego, zwiększeniem wydatków na wynagrodzenia nauczycieli z tytułu zajęć z zakresu 
wsparcia psychologiczno-pedagogicznego, zwiększeniem wydatków na remonty świetlic, 
utrzymaniem zieleni oraz małej architektury, a także na adaptację zawodową policjantów. 
Ponadto wiele zmian w Funduszu sołeckim. Dodatkowo zwiększono kwotę przychodów o 
wolne środki, które przeznaczone są na pokrycie wydatków oraz na udzielenie pożyczki. No i 
tym samym, w związku z tym, że chcemy udzielić tej pożyczki to zwiększamy kwotę 
rozchodów o 2 088 737,00 zł. Dziękuję. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Ja to uzupełnię, żeby to dla oglądających Sesję było jasne, ponieważ Państwo Radni mieli 
okazję się zapoznać z materiałami na Komisjach, a nasi mieszkańcy niekoniecznie. Dlatego 
przypomnę, że kwota tych wolnych środków, o której mówiła Pani Skarbnik to 241 733,89 zł 
będzie stanowiła dotację dla Powiatu Drawskiego na zadanie: Przebudowa drogi powiatowej 
ul. 5 Marca wraz z wykonaniem ronda w Złocieńcu i Państwo mieliście możliwość 
zobaczenia jak to projektant narysował, jak to ma być wykonane, czyli jak gdyby jest to tylko 
i wyłącznie bezpośrednio ten odcinek przyległy do ronda, poczynając od ul. 5 Marca, 
Chopina, tak jak i taki wjazd do miasta. Jeśli chodzi o pożyczkę, to ta pożyczka będzie 
udzielona naszej Spółce, Gmina Złocieniec ma 100% udziałów - Zakład Wodociągów i 
Kanalizacji Sp. z o.o. w Złocieńcu. Pożyczka ma na celu zabezpieczenie wkładu własnego 
związanego z koniecznością budowy wiaty magazynowej na potrzeby magazynowania osadu 
z oczyszczalni ścieków, czyli jest elementem realizacji projektu "Modernizacja oczyszczalni 
ścieków". Pozostałą kwotę potrzebną do sfinansowania tego zadania zapewni Narodowy 
Fundusz Ochrony Środowiska. Łącznie to jest około 3 mln 800 tysięcy zł, z czego 1 mln 100 
tys. mniej więcej będzie stanowiło dofinansowanie z Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska. 2 mln 88 tys. zł to jest pożyczka od Gminy Złocieniec i brakuje kwota VAT-u, 
który będzie spółka mogła sobie w ramach tej inwestycji rozliczyć. I subwencja oświatowa. 
Różnica tak. I to są te kwoty ujęte w wolnych środkach z ubiegłego roku. Tak to wygląda. 
Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/399/2022 
w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Złocieniec na rok 2022. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
18) zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec 

na lata 2022-2030 – druk nr 505A; 
 
 
Pani Żaneta Mirowska (Skarbnik Gminy Złocieniec): 
Szanowni Państwo, Wieloletnia Prognoza Finansowa jest tak naprawdę aktualizacją danych i 
zmian jakiej dokonaliśmy przed chwilą w budżecie. Z takich ważniejszych kwestii, to jeszcze 
zostały zaplanowane w latach 2023-2029, bo na taki okres została udzielona, tzn. zostanie 
udzielona pożyczka, tak jak Burmistrz tu mówił dla naszej spółki, no i w związku z tym 
zostały wprowadzone przychody wynikające ze spłaty tej pożyczki. Została też 
zaktualizowana kwota poręczeń na cele Związku Gmin R-XXI na zaciągnięte kredyty. No i 
trzecia dobra wiadomość jest taka, że w związku ze złożeniem sprawozdań za 2021 rok 
musimy dokonać tak jakby, bo WPF zawiera w sobie plan, wszystkie dane są planami. Jeżeli 
kończy się rok, są różne sprawozdania, musimy zaktualizować Wieloletnią Prognozę 
Finansową, nie już do planu, tylko do rzeczywistego wykonania. No i po złożeniu tych 
sprawozdań kwota długu planowana na koniec 2022 r. zmalała o 348 922,51 zł, bo nie 
zaciągnęliśmy w zeszłym roku takich pożyczek, jak planowaliśmy. Dziękuję. 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Ja Panie Przewodniczący to uzupełnię jeszcze, bo zabrała mi Pani Skarbnik te materiały i 
chciałbym, żeby też była jasność o te poręczenia dla Celowego Związku Gmin. Poręczenie, 
czyli  to nie jest coś, co jest natychmiast wymagalne, a środki, które Celowy Związek 
pozyskał, to są przeznaczone na budowę instalacji fotowoltaicznej o mocy 1 megawata na 
terenie Regionalnego Zakładu Gospodarowania Odpadami w Słajsinie, czyli tuż przy samym 
Zakładzie. I to jest kwota 1 598 128,59 zł. Związek jest zobowiązany do spłaty pożyczki do 
dnia 31 grudnia '35 roku i kwota poręczenia wynika, jak gdyby z przypisu składki 
członkowskiej do Związku, czyli proporcjonalnie do wysokości składki, również jest 
wyliczone poręczenie. Drugie zadanie, które Związek realizuje to jest budowa kwatery 
składowania odpadów innych, niż niebezpieczne i obojętne. Tak jak Państwa informowałem, 
kończyło nam się miejsce na dotychczas eksploatowanej kwaterze. Z uwagi na to, że Związek 
kontynuuje całe szczęście swoją działalność, istniała konieczność rozbudowy Zakładu o 
następną kwaterę wraz niezbędną infrastrukturą towarzyszącą. I tutaj Związek zaciągnął 
pożyczkę w kwocie 15 641 500,00 zł, z termin spłaty do 31 grudnia 2035. I częściowy deficyt 
planowany w wysokości 2 miliony złotych. Ta sytuacja wystąpiła w związku z tym, że w 
planie finansowym, który uchwalaliśmy w ubiegłym roku było przewidziane przystąpienie 
m.in. Gminy Goleniów, która miała ponosić również opłaty za przyjmowanie przez związek 
odpadów, bo sytuacja w Goleniowie tam się mocno skomplikowała. Pewnie Państwo 
medialnie, gdzieś to słyszeli. W związku z tym, powstała luka finansowa związana m.in. 
właśnie z brakiem przystąpienia Goleniowa. I sumarycznie, tak jak Pani Skarbnik w WPF 
pokazała poszczególne kwoty poręczeń rozpisane na poszczególne lata. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/400/2022 
zmieniającą uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej gminy Złocieniec na lata 
2022 – 2030. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
19) w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg, o których mowa w 

art. 59 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych, warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 
pomoc publiczną, oraz wskazania organu lub osoby uprawnionych do udzielania 
tych ulg – druk nr 506; 

 
 
Pani Jolanta Czepe (Radca Prawny): 
Ta uchwała jest kontynuacją regulacji, która już na terenie naszej gminy obowiązywała, na 
podstawie tzw. przepisu kompetencyjnego, tu się nic nie zmieniło. Natomiast konieczność 
podjęcia tej nowej regulacji, nowej uchwały jest wynikiem tego, że te rozporządzenia unijne, 
które są podstawą do przyjęcia tych regulacji w zakresie, w jakim one dotyczą pomocy de 
minimis, utraciły swoją aktualność. Pierwotnie miały one obowiązywać do 30 czerwca 2021 
r., bo tak był dany czasokres przez ustawodawcę unijnego zakreślony. Tymi 
rozporządzeniami, które są dokładnie w paragrafie drugim, okres obowiązywania tych 
przepisów unijnych został przedłużony, a my w poprzednio obowiązującej uchwale mieliśmy 
takie właśnie zakreślenie czasu obowiązywania naszych uchwał, jak pierwotny termin tych 
rozporządzeń unijnych. Takiej techniki od nas wymaga Urząd Ochrony Konkurencji i 
Konsumentów, który jest organem opiniującym nasze, uzgadniającym nawet, nasze projekty 
w zakresie pomocy de minimis i wymagają takiego właśnie określenia, jak aktualnie 
obowiązujące rozporządzenia unijne. I dlatego w paragrafie drugim Państwo widzicie, że w 
zakresie pomocy de minimis ta uchwała będzie obowiązywała do 30 czerwca 2024 r. W 
zakresie pomocy de minimis w rybołówstwie do 30 czerwca 2023 r. W zakresie pomocy de 
minimis w rolnictwie do 30 czerwca 2028 r. No bo tak stanowią te poszczególne przepisy 
unijne. Jeśli chodzi o zakres normowania to jest taka sama regulacja, jak obowiązująca 
dotychczas. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/401/2022 w 
sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg, o których mowa w art. 59 ust. 1 
ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych, warunków dopuszczalności 
pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną, oraz 
wskazania organu lub osoby uprawnionych do udzielania tych ulg. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
20) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Drawskiemu na realizację 

zadania publicznego – druk nr 507; 
 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
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Tak akurat ustawa o dochodach jednostek samorządu stanowi, że nie wystarczy sama decyzja 
radnych w zakresie zmiany w budżecie. Konieczna jest odrębna uchwała, jak gdyby 
dedykowana, że Rada wyraża zgodę na udzielenie przez Gminę, Powiatowi Drawskiemu 
dotacji na realizację zadania inwestycyjnego – przebudowa drogi powiatowej Rondo 5 Marca 
w Złocieńcu. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/402/2022 w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Drawskiemu na realizację zadania 
publicznego. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
21) uchylającą uchwałę w sprawie powołania Rady Młodzieżowej Miasta i Gminy 

Złocieniec oraz nadania jej statutu – druk nr 508; 
 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
Młodzieżowa Rada Miasta i Gminy Złocieniec została powołana w 2003 roku i wtedy też 
został nadany jej statut, który został zmieniony dwukrotnie w 2004 i 2005 roku. W roku 2016 
zakończyła się kadencja Rady, po której nie odbyły się już wybory ze względu na tzw. 
„wygaszanie gimnazjów”. Statut Młodzieżowej Rady przewidywał, że w skład rady wchodzą 
uczniowie gimnazjów i szkół ponadgimnazjalnych. W 2021 roku w znaczący sposób zmieniły 
się przepisy dotyczące funkcjonowania młodzieżowych rad, a Wojewoda Zachodniopomorski 
wezwał samorządy do dostosowania statutów młodzieżowych rad do tychże przepisów 
(zgodnie z wymogami ustawowymi). W związku z tym, iż w gminie Złocieniec obecnie nie 
funkcjonuje młodzieżowa rada zasadnym jest uchylenie uchwały, której integralną częścią 
jest nieaktualny statut. Należy jednak pamiętać, że zgodnie z art. 5b ust. 2 ustawy o 
samorządzie gminnym:„Rada gminy może wyrazić zgodę na utworzenie młodzieżowej rady 
gminy z własnej inicjatywy lub na wniosek: 
1) wójta; 
2) podmiotów reprezentujących zainteresowane środowiska, w szczególności: 
a) organizacji pozarządowych lub podmiotów określonych w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, działających na terenie 
danej gminy, 
b) samorządu uczniowskiego lub samorządu studenckiego z terenu danej gminy.” 
W związku z powyższym, w przypadku, gdy wystąpi inicjatywa powołania młodzieżowej 
rady, można będzie to uczynić, a statut dostosować do obowiązujących przepisów. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/403/2022 
uchylającą uchwałę w sprawie powołania Rady Młodzieżowej Miasta i Gminy Złocieniec 

https://administracjasuperpremium.inforlex.pl/dok/tresc,DZU.2020.129.0001057,USTAWA-z-dnia-24-kwietnia-2003-r-o-dzialalnosci-pozytku-publicznego-i-o-wolontariacie.html#ap_3
https://administracjasuperpremium.inforlex.pl/dok/tresc,DZU.2020.129.0001057,USTAWA-z-dnia-24-kwietnia-2003-r-o-dzialalnosci-pozytku-publicznego-i-o-wolontariacie.html#ap_3
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oraz nadania jej statutu. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
22) w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Złocieniec 

„Cmentarz w Złocieńcu” – druk 509; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Uchwała ta dotyczy przyjęcia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu obecnego cmentarza w Złocieńcu i terenu planowanego do poszerzenia tego 
cmentarza. Tu chodzi o taki zielony teren, który jest co prawda odgrodzony, ale na dzień 
dzisiejszy on nie jest przeznaczony pod cmentarz. Także na podstawie tej ustawy część tych 
terenów, które są odgrodzone ogrodzeniem cmentarza będzie mógł służyć, posłużyć do 
pochówków po odpowiednim zdrenowaniu, co też wynika z załącznika graficznego do 
uchwały. Niestety część terenu została wycięta z uwagi na konieczność zachowania stref 
sanitarnych przy tworzeniu nowych cmentarzy, nierozszerzaniu cmentarzy. Przeprowadzono 
całą procedurę, zaczęto od przeprowadzenia, od sporządzenia mapy do celów projektowych 
dla terenu cmentarz i terenu 150 metrów od granic cmentarza. Następnie przeprowadzono 
wszystkie badania hydrogeologiczne mające, będące potem podstawą do wystąpienia do 
organów sanitarnych, administracji sanitarnej do wydania zgody na rozszerzenie takiego 
cmentarza. Takie zgody też Gmina uzyskała na rozszerzenie tego cmentarza o część nowych 
terenów. Przeprowadzono, plan uzgodniono, zaopiniowano, jak wynika, zresztą w 
uzasadnieniu była opinia też Wojewody, co do stref tych sanitarnych, ale to też urbanista 
tworzący uzasadnienie odniósł się do tych opinii Wojewody. Później przeprowadzono 
wyłożenie planu do publicznego wglądu, żadna uwaga nie wpłynęła na tym etapie także 
dzisiaj dlatego przedstawiany jest ten plan do uchwalenia Radzie Miejskiej. Zaznaczam, że 
właśnie cmentarze rozszerza się w oparciu o plany miejscowe, stąd dlatego musiał być 
opracowany plan rozszerzenia cmentarza o tego typu teren. Dziękuję. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/404/2022 w 
sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Złocieniec „Cmentarz 
w Złocieńcu”. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
23) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu cegielni i kopalni Złocieniec-Rzęśnica – 
druk nr 510; 
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Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
Uchwała ta ma na celu przystąpienie do zmiany planu dla obszaru dawnego przedszkola, w 
którym obecnie mieści się świetlica i są to zmiany, mają na celu zmiany części tekstowej 
planu, wprowadzenia porządkowych zapisów. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/405/2022 w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  terenu cegielni i kopalni Złocieniec – Rzęśnica. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
24) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Złocieniec – „Lubieszewo” – druk nr 511; 
 
 
Pan Damian Świercz (Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Urbanistyki): 
To jest uchwała, o której mówiłem, była wnoszona już w okresie, po wyznaczeniu okresu 
wnoszenia uchwał, stąd omawiałem ją na samym początku.  i tak samo, jak są pytania, to 
teraz ewentualnie powiem 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/406/2022 w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Złocieniec - ,,Lubieszewo’’. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
 
Punkt 8: Podjęcie uchwał: 
25) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy – druk nr 512. 
 
 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Uchwała opiera się, jak gdyby o te same przepisy, które były wcześniej omawiane, czyli 
dotyczy kompetencji Rady dotyczących zbywania, obciążania nieruchomości, 
wydzierżawienia, wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub czas nieoznaczony. 
Tutaj akurat prywatny właściciel gruntu chce doprowadzić infrastrukturę techniczną związaną 
z siecią wodociągową, kanalizacji sanitarnej. Tu nie ma innego dostępu niż przez działkę 
gminną. 
 
Rada Miejska w Złocieńcu, w głosowaniu jawnym imiennym (14 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”) - podjęła Uchwałę Nr XLVII/407/2022 w 
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sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy. 
Przewodniczący Rady, podsumowując głosowanie stwierdził, że wszyscy Radni obecni  
na sali głosowali za przyjęciem uchwały  (podczas głosowania był nieobecny Radny Piotr 
Jurski) - lista głosowania imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
 
 

Punkt 9: Komunikaty i oświadczenia. 

 
Pan Natan Fiutowski (Zastępca Burmistrza Złocieńca): 
Szanowni Państwo, ja pozwoliłem sobie tak na szybko przygotować skróconą informację 
dotyczącą sytuacji w naszych spółkach. Zainspirowała mnie pożyczka dla ZWiK-u. 
Chciałbym, żeby Państwo radni mieli poczucie pewnego rodzaju bezpieczeństwa tej 
pożyczki. Spółka ZWiK jest największą spółką, jeśli chodzi o kapitał podstawowy, bo on 
wynosi 18 004 250,00 zł. Druga pod tym względem jest spółka Zakład Ciepłownictwa - 3 655 
800,00 zł. Następnie PKS Złocieniec 3 177 300,00 zł oraz ZGM 2 315 300,00 zł. To są dane 
na 31 grudnia 2020 r., no bo za chwileczkę będziemy mieli aktualizację na 31 grudnia '21 
roku. Za to jeśliby wziąć za kryterium wielkości przychody ze sprzedaży operacyjnej spółek, 
to największą spółką jest PKS Złocieniec, który za rok 2020 przychody miał na poziomie 10 
195 000,00 zł. Drugi w kolejności jest ZWiK 7 636 000,00 zł, Zakład Gospodarki 
Mieszkaniowej 5 456 000,00 zł i Zakład Ciepłownictwa 3 277 000,00 zł. Jeśli chodzi o 
zgromadzony kapitał zapasowy to spółki, w których Gmina ma 100% udziałów, wszystkie już 
ten kapitał zapasowy mają zbudowany. ZWiK 2 153 000,00 zł, Zakład Ciepłownictwa 329 
000,00 zł i Zakład Gospodarki Mieszkaniowej 29 778,00 zł, a przypomnę, że no Zakład 
między innymi musiał wypracowywać zyski na pokrycie straty związanej z połączenia z 
ZUK-iem. Na minusie jest ciągle PKS minus 235 tys. zł. Jeśli chodzi o prognozowane wyniki 
finansowe za ten rok, to ZGM wskazuje na zakończenie roku z wynikiem netto zysk 366 tys., 
Zakład Ciepłownictwa 141 tys. Zakład Wodociągów i Kanalizacji 264 tys. zł. Swoich 
wyników jeszcze nie przedstawił PKS, ale to wynika, jak gdyby z dłuższego procesu 
rozliczania tej rekompensaty od jednostek samorządu i z Funduszu Rozwoju Przewozów 
Autobusowych. Tak że, myślę że sytuacja w spółkach jest dobra, stabilna. No i życzyć im, 
żeby to tak dalej się kręciło. Dziękuję. 
 
Radna Mariola Kowalska: 
Ja tylko na marginesie chciałam zapytać, czy te stoły wrócą do poprzedniego ustawienia, bo 
ja nie lubię, jak mi Burmistrzowie za plecami siedzą. Taki mój wniosek na następną Sesję. 
 
Pan Mirosław Kacianowski (Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu): 
W związku z tym, że Pan Burmistrz ogłosił koniec pandemii to proponuję, żeby następną 
Sesję, kwietniową wszystko wróciło do starych porządków. Bo też nie chciałbym mieć Pana 
Burmistrza za plecami. Proszę Państwa do Biura Rady wpłynęły dwa sprawozdania. Pierwsze 
sprawozdanie dotyczy realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 
oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na terenie gminy Złocieniec na lata 2021-2025, za 
rok 2021 oraz sprawozdanie z realizacji Programu Wspierania Rodziny w gminie Złocieniec 
w latach 2021-2023, za rok 2021. Sprawozdania są do wglądu w Biurze Rady. I przypominam 
radnym, sobie, że z końcem kwietnia mija termin złożenia oświadczeń majątkowych. 
Wszystkich Państwa zachęcam do niezwłocznego złożenia tychże oświadczeń. 
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Punkt 10: Zamknięcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Złocieńcu Pan Mirosław Kacianowski poinformował,  
że porządek obrad został wyczerpany. Dziękując Radnym i Gościom za uczestnictwo - 
zamknął XLVII Sesję Rady Miejskiej w Złocieńcu (godz. 17:17). 
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   Dorota Kowalczyk       Mirosław Kacianowski 
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